
Kukairen dantzak kalean
❚ Sei dantzariz eta DJ batez osaturiko taldeak
“Karrikan” ikuskizuna eskaini zuen ostiralean

Ostiral arratsaldean Brigi-
tarren komentura hurbil-

du ziren herritarrek kalitate
handiko ahots musikaz goza-
tu zuten. Landarbaso abesba-
tzak Tolosako abesbatzen
lehiaketarako aurkeztuko
dituen doinu polifoniko eta
folklorikoetako batzuk eskaini
zituen kontzertuan, hala nola,
Josep Vilaren Sanctus Bene-
dictus eta Xabier Sarasolaren
Zuk zure ama doinuak. Bate-
tik, ikusleek gustuko izan
zuten emanaldia, eta bestalde
zalantzarik gabe Errenteriako
taldeak txapelketarako prest
dagoela erakutsi zuen ostira-
lean Lasarte-Orian. •
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LASARTE-ORIA

Jendez lepo zegoen Okendo Plaza oholtza inprobisatua bihurtu zen Kukai dantza taldekoen emanaldia ikusteko.

Landarbaso abesbatzako kideek kontzertu ederra eskaini zuten ostiralean Ama Brigitarren komentuan.

Kalitatezko
ahotsak

Asteburuan herriko zaha-
rrenak omendu zituzten.
Ostiralean, aurten Urrez-
ko Ezteiak ospatzen
dituzten bikoteei omenal-
dia egin zitzaien. Igan-
dean berriz, goizean
meza, eguerdian Biyak
Bat koroa, ostean bazka-
ria eta arratsaldean dan-
tzaldia eta brindisaz
gozatzeko aukera izan
zuten Lasarte-Oriako
adinduek. /4-5. orrialdeak

Jendetsua izan zen ostiral arratsaldean
Kukai dantza taldeak Okendon eskai-

ni zuen "Karrikan" emanaldia. Sei dan-
tzari eta DJ bat aritu ziren plazara
bertaratu ziren pertsonak alaitzen.
Denetariko jendea ikus zitekeen, haur,
heldu eta gazteek Kukairen ikuskizuna-
rekin gozatu ahal izan zuten. •



MAIDER AZURMENDI

David Infantek bigarren
B mailan Errege Kopa-
rako sailkapen parti-

dan egin zuen debuta talde
txuri beltzarekin. Nojaren
aurkako partida garrantzitsua
zen baina azkenean, txapel-
ketatik kanpo geratu ziren 2-
1eko emaitzarekin.

Desilusio handia izan da
Infanterentzat baina Ligan lan
ona egitea espero du bere fut-
bol-ibilbidea luzea eta oparoa
izan dadin.

Zenbat urterekin hasi zinen
futbolean?
Lau urterekin hasi nintzen,
eskolan, Sasoetan. Gero Osta-
dar eta Texas taldeetan jokatu
nuen eta jubeniletako biga-
rren urtean, 17 urterekin Real
Union-etik deitu zidaten jube-
nil mailan jokatzera joateko. 

Probatzeagatik joan nin-
tzen. Egia esan pozgarria izan
zen eskaintza hura jasotzea.

Lasarte-Oria eta Irun arteko
bidea buruz jakingo duzu
dagoeneko...
Bai urte hauetan topoan joan
izan naiz eta bidai denbora
hori ikasteko erabili dut. Esan
daiteke karrera bidai horiei
esker atera dudala ia. Orain
Gorka Brit-ekin joaten naiz.
Bera lehen taldeko jokalaria
da eta biok lasartearrak izan-
da elkarrekin ibiltzen gara.

Lehen taldean jokatzen hasi
duzu denboraldia, aldaketa
handia al da?
Bai oso handia. Asko aldatzen
da lan egiteko modua. Orain
jokalari helduekin nago eta
batzuk bigarren mailako taldee-
tan ibilitakoak dira. Egunero
ordu eta erdiko entrenamen-
duak izaten ditut eta tarteka
goiz eta arratsaldez ere bai.

Taldeak mister berria du aur-
ten; Roberto Olabek hartu du

gidaritza. Taldea pozik al dago
berarekin?
Nik baietz uste dut. Taldea
hartu zuenean lehen erabakia
bigarren taldeko bederatzi
jokalari igotzea izan zen. Igo
ginenen artean, azkenean, tal-
dean bi geratu gara, baina
behintzat aukera eman digu
egiten dakiguna erakusteko.
Orain geratu garenok lan asko
egin behar dugu. 

Entrenatzaile bezala, inten-
tsitate asko eskatzen digu beti.
Entrenamenduak gogorrak iza-
ten dira. Akatsak atera eta
hauek zuzentzeko argibideak
ematen dizkigu, baina oroko-
rrean asko animatzen gaitu.

Aldageletan giroa ona al da?
Oso giro ona dago. Zelaian
ezberdintasun handia dago
zure adinekoekin edo heldua-
goekin jokatzean, baina beste-
la gure artean ondo moldatzen
gara.

Denboraldia ez da emaitza
onekin hasi...
Dagoeneko buelta eman
diogu. Galtzen hastea gogorra
da, baina Alavesen kontrakoan
lehen garaipena lortu genuen.
Pixkanaka puntuak gehitzen
joan behar dugu eta hasiera
kaxkarra ahal bezain laster
ahaztu.

Gainera Errege Kopatik kanpo
geratu zarete. Orain arteko
kolperik gogorrena izan al da?
Ba bai, oso gogorra izan da.
Nojaren aurka jokatu eta 2-
1galdu genuen. Taldeak Errege
Kopa jokatzeko ilusio handia
zeukan eta lehen kanporake-
tan huts egitea, kolpe gogorra
izan zen. Txapelketa honek
ilusio berezia egiten du lehen
mailako taldeen aurkako parti-
dak egon daitezkeelako
bidean, baina aurtengoan
ezingo da. Dena den, oztopo
hori gainditu eta Ligan pentsa-
tu beharra dugu. Indar guztiak
Ligan jarri behar dira orain.

Titular izateko aukerarik ikus-
ten al duzu?
Zaila dago, kalitate eta espe-
rientzia handiko jokalariak
daudelako taldean, baina
saiatuko naiz. Momentuz mis-
terrak aukera eman dit joka-
tzeko, Noja-ren aurkakoan
egin nuen debuta eta gerora
minutuak izan ditut. Bigarren
taldetik igo berria naiz eta
pixkanaka egin behar ditut
gauzak ohitzen joateko.

Denboraldi berri honetan hel-
burua zein izango da taldea-
rentzat?
Betiko helburua, taulan lehe-
nengo lau taldeen artean geratu
nahi dugu, maila igoera jokatu
ahal izateko. Lan ona egin
behar dugu denboraldi osoan.
Salamanca esaterako aurkari
gogorra da eta oso maila onean
aritu daitezkeen beste batzuk
ere badaude. Ikusiko da. Lan
txukunena egiten ahaleginduko
gara. Bigarren mailan jokatzeko
moduko taldea dugu.

Eta pertsonalki zein da zure
helburua?
Otsailean ikasketak bukatu
nahi nituzke eta entrenamen-
duetan murgildu erabat. Ikusi
nahi dut jokalari bezala zein

mailatan ibili eta nora iritsi
naitekeen. Gustatuko litzaida-
ke jokalari profesionala izatea,
baina egun goi mailako futbo-
laren mundua oso zaila da eta
profesionala izateko aukerak
oso oso gutxi dira.

Oraindik oso gaztea zara,
talde txuri beltzean urte asko
egitea gustatuko al litzaizuke?
Inork ez daki. Urtetik urtera
berritzen digute kontratua. Nik
gauzak ondo egin nahi ditut
eta ahal bezain beste denbora
taldean jarraitu.

Ikasketak, entrenamenduak...
lagunekin parrandan ateratze-
ko astirik ba al duzu?
Parrandarik ez, oso gutxi. Aste-
burutan partiduak izaten ditut
eta bestela entrenamenduak.
Astean zehar arratsaldetan
denbora daukat eta orduan
bai, lagunekin eta neskarekin
egoteko aprobetxatzen dut.
Denboraldia bukatzean talde-
ko afari bat edo beste egiten
dugu eta orduan ateratzen
naiz, baina bestela ezer ere ez. 

Uztailean izan zenuen lesiotik
ondo osatu al zara? futbolariak
lesioen beldur izaten al zarete?
Lesionatzeak ez dit bereziki

beldurrik ematen. Baina noski,
ondo zaindu behar gara hauek
ahal den neurrian ekiditeko.
Uztailean behatz bat hautsita
izan nuen, baina zorionez ez
zen larria izan. Oraindik
behatz hori ondo babesten dut
jokatu behar dudanean,
garrantzitsua da ondo senda-
tzea gerora mindu ez dadin.

Futbolari bezala momentuko
zein taldetan gustatuko litzai-
zuke egotea? Jarraitzen al
duzu Lehen Maila?
Bai jarraitzen dut. Profesiona-
len maila izango banu edo lor-
tuko banu, euskal talde batean
egotea gustatuko litzaidake.
Errealak oso ondo hasi du den-
boraldia eta lan ona egin
dezakeela iruditzen zait. Talde
gaztea da eta harrobikoei
aukera ematea erabaki ona
izan dela dirudi.

Arreba ere futbolaria da ezta?
Bai, Miriam futbolean aritzen
da, Ostadarren hasi zen eta
orain Añorga taldean dabil oso
maila onean. 16 urte ditu eta
dagoeneko Espainiako eta Eus-
kadiko selekzioekin jokatu
izan du. Oso trebea da.

Zuen artean kritikatzen edota
komentatzen al dituzue bata
bestearen jokatzeko erak?
Bai ibiltzen gara jokaldiak eta
egindako hutsegiteak komen-
tatzen. Jokaldi oso onak egiten
ditugunean ere elkar zorion-
tzen gara, gure harremana oso
ona da eta. Txikitan asko joka-
tzen genuen elkarrekin; orain
denborarik ez daukagu.

Gurasoek zer diote?
Beti animatu izan gaituzte,
txikitatik gustatzen zitzaiguna
egitera bultzatuz. Oso zaleak
dira, partida guztiak ikustera
joaten diren guraso horietako-
ak. Arrebak normalean goizez
jokatzen du eta nik arratsal-
dez, orduan biak joaten dira
bi partiduak ikustea. Inoiz
biak batera egokitzen baldin
badira, ama arrebarena ikus-
tera joaten da eta aita nirera.
Futbola gustatzen zaie eta
gure jarraitzaile sutsuak dira.
Beraiek ere komentatzen diz-
kigute egiten ditugun akatsak.
Egia esaten digute beti eta
partiduaren batean maila era-
kutsi ez badugu arazorik gabe
esaten digute.  •

elkarrizketa
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“Goi mailako futbola oso zaila da eta
profesionala izateko aukerak, oso gutxi”
❚ Bigarren B mailako taldean toki bat lortu nahi du herriko gazteak ahal bezain beste minutu
jokatu ahal izateko    ❚ Denboraldi hasiera kaxkarra gainditu eta puntuak pilatzea dute helburu

David Infante 20 urteko lasarteoriarra Real Union tal-
deko jokalaria da. Aurten hasi da bigarren B mailako
taldearekin jokatzen eta momentuz gustura dago maila
berri honetan debutatzearekin. Futbolaria izateaz gain,
ingeniaritza informatikoa ikasten ari da. Gaztearentzat
ez da erraza ikasketak eta entrenamenduak uztartzea,
baina otsailean karrera amaitu ahal izatea espero du
futbolean behar bezala murgiltzeko. 

David Infante Real Union taldeko jokalaria



Lasarte-Oria eta Usurbilgo
saneamenduko intertzep-

tore orokorreko sarea osatze-
ko lanak direla eta abuztutik
hona Uistin kaleko eremu bat
itxia egon da. 

Lan hauek bukatuta, Lasar-
te-Oriako Udalak jakinarazi
du, Oria ibaiaren paralelo
doan Uistin Kaleko adarreko
2. gauzatze-faseari ekingo
zaiola bihar, urriaren 4an.

Espainia Iparraldeko Konfe-
derazio Hidrografikoak susta-
tzen duen obra honen bigarren
fasean Uistin kalea 19 eta Blas
de Lezo kalea 13 arteko ere-
mua itxiko da hilabetez. 

Aldaketak
Kale itxiera hau dela eta,
hainbat aldaketa egongo dira
urriaren 4tik aurrera eremu
horretan.

Batetik, Juan XXIII.aren
Plazako eta Zubieta Plazako
lurpeko aparkalekuetako
sarrera-irteerak, behin-behi-
nean, lanek irauten duten
bitartean, Hipodromo Etorbi-
detik egin beharko dituzte
autoek.

Bestetik, Uistin Kaletik
Hipodromo Etorbideranzko
ibilbidea, behin-behinean,
Blas de Lezo eta Geltoki
Kaleetan barrena desbideratu-
ko da.

Ibilgailuak kendu
Bestalde, obra-eremuaren
barruan aparkatuta dauden
autoak erretiratzeko eskatzen
die Udalak herritarrei.

Era berean, alkatetzak bar-
kamena eskatu nahi die herri-
tarrei lanek sor ditzaketen
eragozpenengatik. •

Hiru kategoriatan bana-
tua egin zen igande
goizean Lasarte-Oria-

ko VIII. Bolo Txapelketa: Pro-
bintziala, herrikoia eta
emakumezkoena.

Emaitzak
Probintzia mailakoan, nor-
gehiagoka itzela ikusi genuen.
48 birla botata, Juan Goenaga
donostiarra izan zen garaile,
Marcelino Agirre segurarrare-
kin berdinketa-hauste gogor
bat izan ostean. Hirugarren,
Belaunzaran urnietarra sailka-
tu zen eta Joxian Lasa herrita-
rra izan zen laugarren.

Herri mailako txapelketan,
Lasa bera izan zen lehen sail-
katua 47 birla botatzea lortu
ostean. Hala ere, Jesus Lasare-
kin berdinketa haustea egin
behar izan zuten garailea nor

izango zen erabakitzeko.
Hirugarren postua berriz, Ina-
xio Otaegirentzat izan zen.

Azkenik, emakumezkoen
mailan Txaro Galan izan zen
onena. Atzetik izan zituen

Martin omenduaren Arantxa
eta Maitane alabak.

Esker oneko hitzak
Antolakuntzak eskerrak eman
nahi izan zizkien bolo txapel-

ketan kolaborazio lanetan
aritu diren guztiei. Haiek
gabe, halako txapelketa bat
antolatzea ezinezkoa izango
litzatekeela adierazi zuten.

Hurrengo urtean, babes

bera jasotzea espero dutela
esan eta txapelketako parte-
hartzaile guztiei esker ona
adierazi nahi izan diete anto-
lakuntzan aritu diren Montes
eta Zapirainek.•

albisteak
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Bolotan, Santi eta Martin-en omenez
Gipuzkoako hainbat tokitako 25 bolarik parte hartu zuten VIII. Bolo Txapelketan igandean Michelinen

Bolo txapelketa Santi eta Martinen oroimenez antolatzen dute. Goian eskubian bien alargunak oroigarriekin.Txapelketa amaitzean, irribarretsu zeuden denak euren sariekin.

Intertzeptorearen lanak
lekuz aldatuko dira

Intzertzeptore orokorreko lanak direla eta, Uistin eta Blas de Lezo kaleko eremuan zentzu aldaketak egongo dira bihartik aurrera.

Santi & Martin-en oroi-
meneko VIII. bolo txapel-
keta jokatu zen igande
goizean Michelingo bola-
tokian. 25 bolarik parte
hartu zuten txapelketan
eta Gipuzkoako hainbat
tokitatik etorri ziren zen-
bait lagun. Hala nola,
Legazpi, Hernani, Donos-
tia, Segura, Urnieta, Ola-
berria eta Zeraingo
bolariak bertaratu ziren
herrikoez gain.



P ertsona adinduen egun
handia izan zen Lasar-
te-Orian urriaren 2a,

igandea.
Ohikoa den bezala, baz-

karia egin zen. Bertan, 580
herritar batu ziren eta Francis-
ca Niño Miguel 1919. urtean
jaioa, eta 1921ean jaiotako
Ceferino Verdejo omendu
zituen Udalak, bazkarian
elkartu zirenen artean pertso-
na adinduenak izateagatik. 

Hauetaz gain, oroigarri bat
jaso zuten aurten urrezko
ezteiak  bete dituzten 19
bikoteek ere.

Ospakizunak
Baina hau ez zen egun hone-
tako ospakizun bakarra izan.
Lehenik, San Pedro parrokian
meza ospatu zen. Patxi Etxe-
berria bertsolariak eta Amalur
eskolako trikitixa taldea eta
dantzariek parte hartu zuten

meza girotuaz. Ondorer,
Amalur eskolako trikitilariek
kalejira egin zuten Kultur
Etxeraino, kalean zeuden
herritarrei jaialdira joateko
gonbitea eginez. 

Izan ere, Kultur Etxean
bertan Lasarte-Oriako Biyak-
Bat erretiratuen elkarteko
abesbatzak eskainitako kon-
tzertua entzuteko aukera
egon zen, baita hainbat txiste
entzuteko ere.

Eguneko ospakizun nagu-
sia Michelingo kirolgunean
egin zen bazkaria izan zen.
Bertan egon ziren omenaldia
jaso beharra zuten guztiak eta
baita udaleko zenbait ordez-
kari ere. 

Hauek brindis bat egin
zuten etorri ezin zirenak
gogoratzeko eta ostean, urte-
roko dantzaldiarekin eman
zitzaion amaiera aurtengo
ekitaldiari. •
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erreportajea

Mª Luisa Cortajarenaren zuzendaritzapean, abesti ezagunak kantatu zituen Biyak-Bat erretiratuen abesbatzak.

Mezaren ondoren, Amalur taldeko trikitilariek kalejira egin zuten kultur etxerainoko bidea.

Francisca Niño eta Ceferino Verdejo izan ziren igandeko bazkarian zaharrenak, udal ordezkari eta apaizarekin bazkaldu zuten eta oroigarri bat jaso. 92 eta 90 urte dituzte.-

Egunari hasiera emateko, San Pedro parrokian meza ospatu zen eta Patxi Etxeberriak zenbait bertso bota zituen bertan.

Michelingo pilotalekua jendez lepo ikus zitekeen igandeko bazkarian, aurtengoan 580 lagun bildu dira.

Urrezko ezteien ekitaldiaren ostean, bikoteek talde argazkia egin zuten udaleko eta elkarteko ordezkariekin batera.

Francisca Niño Miguel 1919.
urtean jaio zen Palentziako
herrixka batean eta atzo kon-
tatu zigunez txiki-txikitatik
lanean aritua da Francisca
Palentzia aldeko lurretan. 

Hotz “ikaragarriak” pasata-

koak omen dira paraje haie-
tan, baina lurra lantzen ibil-
tzen zirenez, jateko behintzat
bazutela esan digu. Alabak
azaldu digunez, “ez zuen uste
omendua izango zenik eta oso
pozik dago.” 

Ceferino Verdejo 1921ean
jaio zen Leongo Pobladora de
Pelayo Garcia izeneko herrix-
ka batean. Ceferinok aipatu
digunez, mahatsa biltzen ari-
tzen ziren gazte garaian eta
hori dela eta, ez zitzaien

ardoa sekula falta etxean.
Hala ere, garai txarrak bizi
izandakoak direla dio, bai
Gerra Zibilaren garaian baita
hurrengo urteetan ere. Horrek
guztiak gizon “gogor”“ bihur-
tu duela dio.

Sabela bete eta brindisa egin ostean, gerriak mugitzeko ordua heldu zitzaien bazkarira bertaratu ziren guztiei.

Giro bikaina izan zen bazkalorduan. Udal ordezkariek herriko zaharrenekin batera bazkaldu zuten mahai nagusian.

50 urte elkarrekin.- Aurten urrezko ezteiak dituzten herriko 18 bikoteei eta 51. urteurrena
egin duen bikote bati oroigarriak banatu zizkieten lehengo ostiralean, irailaren 30ean. Biyak Bat elkarteak,
Lasarte-Oriako Udalaren, Caja Rural de Navarra, Caixa eta Kutxaren laguntzaz, landare bat, plaka bat,
pastak, etab. hartu zituzten bikoteek ekitaldian. Pablo Barrio alkatea, Gorka Lizarraga zinegotzia eta Biyak
Bateko zuzendaritzako lagunek eman zituzten opariak.. 

Bikote omenduak, Tomas Ibañez eta Matilde Moran; Mikel Egaña eta Pilar Urriza; Antonio Rebe eta Angeli-
ta Busto; Bartolome Sanchez eta Laurentina Sanchez; Ignacio Garcia eta Mª Jesus Martinez; Dionisio de la
Viuda eta Gregoria Pacheco; Manuel Patino eta Brigida Ugarte;Dimas Vaquero eta Ana Berciano; Lorenzo Fer-
nandez eta Mª Antonio Holgado; Antonio Fernandez eta Mª Begoña Apaolaza; Jose Zato eta Cecilia Bajo;
Jacinto Prieto eta Isabel Calle; Manuel Lorenzo eta Arantxa Tolosa;Antonio Villena eta Mª Carmen Reina; Flo-
rencio Vivas eta Josefa Bejarano; Martin Prieto eta Carmen Sanchez; Fernando Manchado eta Consolación
Rodriguez; Isaac Barbero eta Angelita San Jose eta Paulino Barrenechea eta Conchi Ormazabal izan ziren. •

Francisca Niño eta Ceferino Verdejo aurten zaharrenak

“Gaurkoa, bizitza osoan eginiko
borrokagatik jasotako saria da ”

“Oso harro nago omenaldia jaso
izanaz, ohore bat da niretzat”

Herriko adinduak omendu
zituzten asteburu osoan 
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Jon ALTUNA IZA

Kukuka Eskolan 700 lagu-
netik gora matrikulatu
dira 2011 eta 2012 ikas-

turterako. Duela 10 urte Zaba-
leta auzoan lau talderekin hasi
zen proiektua sendotu eta
Lasarte-Orian sustraitu dela
argi dago beraz. 

Egun 57 talde dira eta 19
irakasle. Kultur Etxean eta
herriko ikastetxeetan erakusten
dute dantza eta antzerkia
astean zehar ordutegi ezberdi-
narekin, beraz ez da erraza
ehundaka ikasle, eta hainbeste
talde eta ordutegi antolatzea,
eta zailtasun horiei aurre egin
behar izaten diete urtero esko-
lan hasieratik ari den Kontxu
Iartzak eta beste irakasleek. 

Hain juxtu, ikasturte
amaierako jaialdi eta kalejiran
dantzatuko diren koreografie-
tako bat prestatu dute irakas-
leek korrika eta presaka, eta
osteguneko aurkezpena berau
dantzatuz hasi zuten. 

Nortasuna sendotuz
Dantzaren ondoren Joxe Mari
Agirretxe Kukukako ordezka-
riak adierazi zuenez, dantza
eta antzerki talde pila bat badi-
ra ere eta hori garrantzitsua
bada ere, ez da garrantzitsue-
na: "inportanteena helburua
da, Antzerki eta Dantza esko-
lan ari garenean gutariko
bakoitza pertsonalki haztea,
barruan dauzkagun lotsak, bel-
durrak, komunikatzeko era-

gozpenak, alde batera utzi eta
pertsona bezala haztea, komu-
nikatzeko erraztasunak eskura-
tzea, gure sufrimenduak
adieraztea, seguritatea hartzea
eta azken finean  nortasuna
sakontzea".

Lagunartean
Beraz, Kukuka ekimena ikasle
bakoitzarentzat da aberasgarri,
baina talde izaera nabarmen-
du zuen Agirretxek: "hemen ez
da irabazten edo galtzen,
antzerkia eta dantza taldean
egiten da, lagunartean, lagu-
nak eginez, lana eginez, dizi-
plinarekin, baina disfrutatuz,
eta ondo pasatuz". 

Norberaren onura eta lagu-
narteko lanaz gain hirugarren
puntu bat ere azpimarratu
zuen Kukukako ordezkariak,
herria: "Lasarte-Orian gaude,
euskaraz nahi dugu bizi,
Lasarte-Oria polit bat nahi
dugu eta hori denon artean
egiten dugu. Kulturatik, euska-
ratik eta alaitasunetik eginik
errazago eta politagoa da eta
beraz zorionak denei" bukatu
zuen Agirretxek. 

Hamar urte 
Antzerki eta Dantza eskolako
arduradunaren hitzen ondoren
Kultur Etxeko beheko aretoa
bete zuten ikusleek “Zorionak
Zuri” kantatu zioten Kukukari.
Hamargarren urteurrena dela
eta ikasturte berezia izango da
aurtengoa: Ekainean festa
handi bat egingo dute, denen

parte hartzearekin, baina ikas-
turtean zehar ere hilero antzer-
ki eta dantza emanaldiren bat
antolatu nahi dute, Agirretxe-
ren iritziz, "antzerkia egitea
polita da, dantzatzea polita da

baina besteena ikusiz, ikasi eta
disfrutatu nahi dugu", beraz
aurkezpenean aurreratu zute-
nez ikuskizunak ekarriko
dituzte urtean zehar, "umeen-
tzat, sendientzat, helduentzat,

denentzat". Aurten hilero anto-
latu nahi dute Udalaren lagun-
tzaz emanaldiren bat.

Lip-dub eta bideoa
Hasteko, aurkezpenean, bi
bideo eman ziren. Batetik, Irria-
ren Klubaren Lip Dub-a. Joxe
Mari Agirretxeren iritziz, "Kuku-
karen filosofiaren barruan oina-
rrietako bat da elkarlana" eta
horren adibide da Lip Dub-a.

Ekainean grabatu zuten
hainbat lagunenekin batera,
besteak beste, Gaztelekukoek,
bonberoek, Beltzak errugbi tal-
dekoek, antzerki eta dantza
eskolakoek, Erketz dantza tal-
dekoek, Amalur trikiti eta pan-
dero eskolakoek, Gure Ametza
Jalgunekoek, guraso eta
umeek, Bonberenea txaranga-
koek, Xumela abesbatzakoek,
AEKko ikasleek, Bertso eskola-
koek, Semblante Andaluz
elkartekoek eta  Sorgin dantza-
koek hartu zuten parte. 

Bestalde, Pirritx, Porrotx
eta Marimototsek Antzerki eta
Dantza eskolaren hamar urte-
tako ibilbidearen inguruan
egindako bideoa eskaini zuten
eta bukatzeko, Kultur Etxean
bildu zirenek, batzuek oholtza
gainean eta besteek euren
eserlekuetan, Kukukaren abes-
tia kantatu eta dantzatu zuten.
1, 2, 3, 4. • 

Kukukaren ospakizun urtea
❚ Antzerki eta dantza eskolak 10 urte bete ditu   ❚ Ekainean festa handi bat egingo dute partaide
denen artean     ❚ Zabaletan lau talde hasi eta egun 700 ikasletik gora dira 57 taldetan banatuta 

Kukuka, Lasarte-Oriako Antzerki eta Dantza eskolak
ostegun iluntzean aurkeztu zuen ikasturte berria Kultur
Etxean, modu berezi batean, aurten 10 urte betetzen
dituela eta. Ekitaldian, batetik eskolako 19 irakasleetako
batzuek koreografia bat dantzatu zuten, bestalde Irrien
Lagunak Klubarentzat lasarteoriatarrek Villa Mirentxun
grabatutako Lip-Dub-a eta Eskolaren hamar urtetako
ibilbidearen inguruan Pirritx, Porrotx eta Mari Mototsek
egindako bideoa eskaini ziren eta azkenik, Kukukaren
abestia dantzatu zuten emanaldian izan zirenek.

Bukaeran Kukukaren abestian dantzatu zuten irakasle eta ikasleek elkarrekin.

Aurkezpenean eskainitako bideoan Eskolaren 10 urteko ibilbidea jaso da.

Kukukako 19 irakasleetatik 12k dantza egin zuen kultur etxeko ekitaldian eta aurkezpen lana, aldiz, Joxe Mari Agirretxek egin zuen.



Udaleku eta Udako Txoko-
etako arropa galdua
Udako txoko eta udalekuetan
egon diren haurren gurasoak
galdutako arroparen bila hur-
bildu daitezke Ludotekara. 

Arropa urriaren 14ra arte
jaso ahal izango da astelehe-
netik ostiralera arratsaldetan.

Hezkuntza iraunkorra
Danok Kide guraso elkarteak
50 urte baino gehiagoko per-
tsonen hezkuntza iraunkorre-
rako ikastaroa antolatu du.

Ikasturtea urriaren 18an
hasiko da eta 2012ko maiatza-
ren 17an izango du amaiera. 

Ikastaroan izena emateko
edo informazio gehiago eska-
tzeko elkarteko telefono zen-
bakira, 943 371 616, deitu
behar dute interesatuek, astele-
henetik ostegunera, 10:30etik
12:30era.

Iradokizunak Udalari
Lasarte-Oriako Udalak herri-
tarren parte hartzea sustatze-
ko iradokizun orrialdea duela
gogora arazten du. Orrialdea
Udaleko harreran dago esku-
ragarri, baita www.lasarte-
oria.org orrialdean ere. 

Idatzi ostean, Udaletxeko
harreran dagoen postontzi
berdean utzi edo iradokizu-
nak@lasarte-oria.org helbide
elektronikora bidali behar da
orrialdea.

Artista eta musikariei 
deialdia
Xpressionk Kultur Elkarteak
Lasarte-Oriako musikari,
aktore eta edozein esparruko
artistak, kultur etxeko kafete-
giko eta Jalgi Kafe Antzokiko
ekimenetan parte hartzera
gonbidatu nahi ditu. 

Elkartearekin harremane-
tan jartzeko jokin@xpres-
sionk.net helbidera mezu
elektronikoa bidali edo 943
368 137 zenbakira deitu.

Futboleko Porra
Ostadar S.K.T. k futboleko
porra jarriko du berriro mar-
txan. Boletoak eta zerrendak
ohiko tabernatan izango dira
irailak 30etik urriak 8ra bitar-
tean. Larunbata horretan,
arratsaldeko 16:00etan jasoko
dira txartelak.

Alboka abesbatza
Alboka abesbatzak herritarrak
animatu nahi ditu parte har-
tzera. Entseguak astelehena
eta ostegunetan 20:00etatik
21:30etara burutuko dira,
Arantzazuko Ama elizazpiko
aretoan. Anima zaitezte!

Ostiralero programa!

FMko 105,5-ean izango gaituzue
ostiralero 9:30etik 10:45era

Esazu irratiko programazioa

Ezezko biribila
erraustegiari

Hasieratik erraustegiaren
aurka azaldu garenoi, bidera-
garriak diren bestelako auke-
rak proposatzea eskatu zaigu.
Hauek proposatu ditugu eta
martxan jarri ere bai. Oztopo
politiko eta administratibo
guztien gainetik, baita esan
diren gezur guztiak gainditu-
ta ere, argi frogatu da zabo-
rraren banakako bilketarekin
%80tik gorako eraginkortasu-
na lortzen dela. 

Emaitza honek adierazten
du erraustegi edo zabortegi
zikinen eraikuntza ez dela
beharrezkoa.

Duela urte batzuk, bana-
kako zabor bilketa kopurua

handitzeko beharraren ingu-
ruan (%30 jasotzen zen
Lasarte-Orian), edo erraustegi
bat eraikitzeko aukeraren
artean sortutako eztabaidan,
Lasarte-Oriako alderdi sozia-
listak lurperatutako edukion-
tzien aldeko apustua egin
zuen.

Erabaki honekin dirutza
lurperatu zuen udalak eta
gainera banakako zabor bil-
ketaren kopurua apenas alda-
tu zen.

Lurpeko edukiontzi hauen
instalazioari esker, herria
ekonomikoki hipotekatu zen
sistemaren ohiko mantentze
garestia dela eta. Ondoren,
udal hitzarmen bat mespre-
zatuz, atez ateko zabor bilke-
ta martxan jartzeko proiektu

pilotuari betoa jarri zioten
sozialistek.

Orain, PSE-k 5º edukion-
tziaren aldeko apustua egiten
du. 5º kontenedorea gure
inguruko zenbait herritan
jarri da eta hauetan lortutako
emaitzek argi utzi dute, bate-
tik oso sistema garestia dela
eta bestetik, banakako zabor
bilketan lortutako kopurua
oso gutxi aldatu dela, ez da
aldaketa nabarmenik antze-
man.

Lasarte-Orian zehar ibili-
ta, nabaria da oraingo lau
kontenedoreekin usain txa-
rrak eta zikinkeria dagoela
herriko kaleetan. Edukiontzi
bat gehitzearekin ez da lor-
tzen edozein gizarte garatue-
tan banakako zabor bilketak

osasuna, ekonomia eta ardu-
ragatik sortu behar lituzkeen
hondakin mailak.

Badakigu Lasarte-Oriako
PSE-k gure osasuna kaltetuko
duen eta ekonomikoki hipo-
tekatuko gaituen erraustegia
eraiki nahi duela, bere esane-
tan, gure onerako lan egiten
ari den bitartean.

Lasarte-Oriako PSE-k
herritarren osasunarengatik
arduratzea nahi genuke.
Nahi duen zabor bilketa sis-
temaren alde egin eta hau
nahi bezala izendatzea
dauka baina lortutako emai-
tzak %80 tik gorakoak izatea
eskatzen diogu eta behingoz
azpijokoak uztea.

Lasarte-Oria Bizirik

agenda
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Egunero
Erakusketa
AIZE OTAÑOREN BEGIRADAK era-
kusketa zabalik da irailean
zehar, JALGI KAFE-ANTZOKIAN

Osteguna, 6
Hitzaldia
Osasun sailak antolatzen
dituen haur eta nerabeen
guraso eta hezitzaileentzako
hitzaldien zikloan, JOSUNE

MARTIRENA “HAURRAK, POSIBLE

OTE DA ESKATZEN ZAIENA LOR-
TZEA, ZIGORRIK ETA MEHATXURIK

GABE?” gaiari buruz arituko da.
MANUEL LEKUONA

KULTURETXEAN, 18:00etan.

Ostirala, 7
Gazte kontzertua
LOW RIDERS taldearen rock
emanaldia Xpressionk! elkar-
tea eta Lasarte-Oriako udale-
ko Gazteria Saialk sinatutako
hitzarmenean barruan.
MANUEL LEKUONA KULTUR ETXE-
KO KAFETEGIAN. 20:00etan

Magia ikuskizuna
Artxila murtxila hitzekin hel-
duentzat egin duen ILUSIOA

magia ikuskizuna ekarriko du
TXAN MAGOAK Lasarte-Oriara.
JALGI KAFE-ANTZOKIAN. 23:00etan.
EUSKARAZ

Larunbata, 8
Bertso-saioa
G.PUNTUA, Gipuzkoako bertso-
lari txapelketako FINAL ZORTZI-
RENEKO SAIOA. Bertsolariak:
Uxue Alberdi, Ainhoa Agirrea-
zaldegi, Iñaki Apalategi, Amaia
Iturriotz, Oihana Iguaran eta
Andoni Otamendi lasarteoria-
tarra. MANUEL LEKUONA KULTU-
RETXEAN, 17:30ean. Sarrerak,
www.gpuntua.com-en.

Igandea, 9
Zinea
Haurrentzako zinema atalean,
"EL ORIGEN DEL PLANETA DE LOS

SIMIOS" pelikula eskainiko
dute. MANUEL LEKUONA KULTU-
RETXEAN, 17:00etan. Sarrera,
3,30 euro. GAZTELANIAZ

Liburutegiko ordutegia
Astelehenetik ostiralera 10:00 - 13:00

eta arratsaldetan 16:00 - 21:00

Larunbata 9:30 - 13:00

Manuel Lekuona kulturetxea • Geltoki kalea 18
Tel.: 943 376181

Oharrak

Oharrak jartzeko:
Geltoki kalea 4
Tel.: 943 366858
txintxarri@txintxarri.info

Eskutitza

Okendo Zinema taldearen eskutik, “CISNE NEGRO” filma
eskainiko da. Balletean oinarritzen den pelikula honetan
suspense psikologikoa da nagusi. Bi dantzarik Zisneen
lakua balletaren paper nagusia eskuratu nahi dute.

OSTEGUNA, URRIAK 6

21:30EAN

MANEUL LEKUONA KULTUR ETXEAN

SARRERA, 4,30 EURO. GAZTELANIAZ

Balletaren mundu lehiakorra



Jon ALTUNA EGITEGI

Lasarte-Oriako VIII.
Akordeoi jaialdia egin
zen larunbatean Manuel

Lekuona Kultur Etxean. Jende
ugari bertaratu zen Zero Sette
orkestrak antolatutako kon-
tzertuaz gozatzera.

Lehenik, Klezmática Trio
bibolin, akordeoi eta kontra-
baxuz osatutako hirukoteak
denetariko doinuak eskaini
zituen musikazaleen gozame-
nerako. Jatorri poloniarreko
artistak izanik, nabariak ziren
musika armeniarra, judutarra
eta balkaniarraren eraginak,
besteak beste. 

Ostean, pieza politak
eskaini zituen Jean-Louis
Noton bakarlari frantziarrak.
Jendea kantuan jarri zuen,
Frantziako ereserkia eta hain-
bat pelikuletako doinuak tar-
tekatuz ikusleen ezpainetan
irribarrea marraztea lortu

zuen eta adio esateko, "Agur
Jaunak" piezaren zatitxo bat
jo zuen.

Azkenik, aurreko bien ema-
naldiari Zero Sette herriko tal-
deak eman zion jarraipena eta
hiru pieza eskaini zituen Elias
Goikouria zuzendariaren esa-
netara. Pieza klasiko bat, zar-
tzuela bat eta blues bat
interpretatu zituen Zero Settek.
Aipagarria da Itsasondoko hain-

bat musikariren kolaborazioa
eduki zuela herriko taldeak.

Kontzertuko momenturik
hunkigarriena ilunabarrean
protagonista izan ziren hiru
kontzertuetako artistek lore
sorta eta txapela jantzi zute-
nean izan zen. Boris Nogales
kultura departamenduko
ordezkaria eta Pablo Barrio
alkatearen eskutik jaso zituz-
ten oroigarriak. •

erreportajea
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Akordeoi jaialdi gogoangarria
❚ Ikuskizun itzela eskaini zuten oholtzaratu ziren musikari
guztiek    ❚ Jende ugari bertaratu zen kontzertua ikustera

Zero Sette herriko akordeoi taldeak hiru pieza jo zituen: zartzuela, pieza klasiko eta blues bana interpretatu zituet Elias Goikouria zuzendariaren esanetara.

Klezmática Trio taldeak bere kalitatearen berri eman zuen.

Jean-Louis Nortonek emanaldi dibertigarria eskaini zuen.
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Arratsaldeko protagonistek lore sorta eta txapela jaso zituzten.


